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Евелина се присъединя-
ва към екипа на Fibank през 
ноември  2017 г.

Има бакалавърска степен 
по специалността „Социо-
логия” от Югозападен уни-
верситет „Неофит Рилски”, 
Благоевград. В момента за-
вършва магистратура в СУ 
„Св.Климент Охридски”, 
специалност: „Управление 
на човешките ресурси”, 
като подготвя дипломната 
си работа.

Има прекрасна дъщерич-
ка на 3 години.

В свободното си време 
е доброволец в Общински 
приют Перник. Тренира 
кикбокс и обича да чете 
книги, предимно на тема 
„личностно развитие”. 
Споделя, че любимата є 
книга е „Седемте навика на 
високоефективните хора” 
на Стивън Кови.  Вярва в 
думите: „Не можеш да по-
могнеш на целия свят, но 
винаги можеш да започнеш 
да променяш средата око-
ло себе си, както и самия 
теб.”

Описва себе си като 
отговорна, целенасочена 
и съпричастна жена. „Спо-
собността да бъдем със-
традателни  и съпричаст-
ни към всички е това, което 
най-много ни определя и го-
вори за нас като хора.
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Разпространява се безплатно

Евелина 
Иванова
Специалист „Общи 
банкови операции”, 
клон Перник
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Христо 
Христов
Мениджър  
„Корпоративни 
комуникации”

През 2019 г. доброто представяне на банковата сис-
тема продължава. Активността и на банките, и на потре-
бителите се запазва висока по отношение на търсене и 
предлагане на кредити. Активите на банковата система в 
края на март възлизат на 108.2 млрд. лв., като нарастват 
за първото тримесечие на 2019 г. с 2.7 млрд. лв. (2.5%).   
  На стр. 7

Fibank (Първа инвестици-
онна банка) отбеляза със 
стилно събитие 20-годиш-
нината от откриването на 
клона си в гр. Варна. На 
празненството в морската 
столица присъстваха над 
150 клиенти, партньори 
и приятели на банката от 
града и региона. 

Домакинът на събитието - 
управителят на клон Варна - 
г-н Иван Сердаров, поздра-
ви гостите и служителите. 
Той благодари на клиентите 
за доверието през години-
те и изказа признателност  
към всички служители на 
банката във Варна и реги-
она. „Истинско удоволствие 

е да работиш в екип, който 
всекидневно отдава своята 
компетентност и енергия, за 
да продължава да утвърж-
дава Първа инвестиционна 
банка като еталон за бързо 
и качествено обслужване 
при работата с клиенти”, 
добави г-н Сердаров. 

 На стр. 3

20 години клон Варна

Г-н Кирил Игнатов – директор Клонова мрежа, г-жа Надя Кошинска - член на УС на Fibank, г-н 
Иван Сердаров – управител на клон Варна, г-жа Севдалина Василева - Изпълнителен директор и 
член на УС на Fibank, г-н Живко Тодоров - Главен финансов директор и член на УС на банката.

2019 година започва с добри  
резултати за банките
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и бързо обслужването на 
клиентските запитвания, 
независимо дали клиентът 
е срещу мен или на теле-
фона. Трябва винаги да сме 
сигурни, че клиентът е оста-

нал 100% доволен от пре-
доставения му отговор или 
решение, което изисква от-
лично познаване на проду-
ктите на банката, умения за 
комуникация и много други. 
Желанието за непрекъснато 
развитие, да даваш всичко 
от себе си и непрестанно 
учене на нови неща, също 
са предизвикателства за 
мен в ежедневната ми рабо-
та. Човек никога не трябва 
да се задоволява напълно 
с това, което е постигнал 
-   винаги може и още.                                                   

- Какъв според Вас ще 
бъде банковият клон на 
бъдещето?

- Банката на бъдещето е 
все по-насочена към диги-
тални, интерактивни тех-
нологии и процеси, но най-
важен ще остане човешкият 
фактор в клиентското об-
служване.  Клиентите пред-
почитат дигиталните канали, 
но разчитат на банковия 
клон, където услугите са с 
добавена стойност, заради 
консултациите с банкови 
експерти. Въпреки възмож-
ностите за онлайн банкира-
не, клонът остава място за 
комуникация с клиенти.

- Разкажете ни за екипа, 
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- Разкажете ни за профе-
сионалния Ви път: 

- Започнах работа в Пър-
ва инвестиционна банка 
през ноември 2017 г. като 
валутен касиер. Докато бях  
на касата, наблюдавах ра-
ботата на колегите си спе-
циалисти „Общи банкови 
операции”, която е много 
динамична и интересна. 
Още тогава разбрах, че 
това е позицията, на която 
искам да работя в банката. 
Няколко месеца по-късно 
имах възможността да бъда 
преназначена  на длъжност 
специалист „Общи банкови 
операции”.

- Как минава един Ваш 
работен ден?

- Работният ми ден винаги 
започва с чаша кафе и ус-
мивка. Всеки ден е различен 
и сам по себе си интересен. 
Основните ми отговорности 
могат да бъдат обединени от 
една цел - постигане и под-
държане на високо ниво на 
удовлетвореност на клиен-
тите ни. Когато денят е при-
ключил с усмивка и доволни 
клиенти, означава, че съм си 
свършила добре работата.

- Какви са предизви-
кателствата във Вашето 
ежедневие?

- Обслужването на фронт 
офиса е истинско предизви-
кателство. Едно от най-го-
лемите предизвикателства 
е всеки ден да си по-добър 
от предишния. Като  спе-
циалист „Общи банкови 
операции” винаги трябва 
да изпълнявам отговорно, 
високоефективно и ка-
чествено задълженията си, 
да поддържам качествено 

с който работите: 
- Екипът ни се състои от 

млади хора. Всеки от тях 
е висококвалифициран 
професионалист  в своя-
та работа. И това е важно, 
защото работата ни е вза-
имосвързана и качеството 
на обслужването зависи от 
всеки един от нас.

- Как успявате да балан-
сирате между работа и ли-
чен живот?

- Когато обичаш работата 
си и имаш семейство, което 
винаги те подкрепя, балан-
сът се намира. Благодарна 
съм, че имам пълното раз-
биране на човека до мен.

- Как прекарвате свобод-
ното си време?

- Свободното си време 
прекарвам с любимите си 
хора, най-вече с прекрасна-
та ми дъщеря, която е много 
любознателна и изпълнена 
с енергия. Нещото, в което 
влагам цялата си любов, 
освен в семейството, е да 
помагам на бездомни жи-
вотни.  Животът им сред нас 
не е никак лесен и затова се 
опитвам да го направя поне 
малко по-добър, с каквото 
мога.

Доброволец съм в Об-
щински приют Перник. Още 
помня първия път, в който 
посетих приюта. Стана ми 
много тъжно за всички ку-
чета, затворени зад решет-
ките и принудени да прека-
рат живота си там. Това, че 
тогава отидох, бе едно от 
най-смислените неща, кои-
то съм правила в живота си. 
Чувстото да подариш обич и 
надежда, да си там за някой, 
който си няма никого, е не-
вероятно. Да видя радостта 
в очите им, размахнатите 
опашки, ме прави истински 
щастлива. Те ни даряват ра-
дост, а ние минути ласки и 
свобода. Да бъдеш добро-
волец е прекрасен начин 
да изразиш любовта си към 
животните и да срещнеш 
отдадени хора точно като 
теб.

Зад всяка история на 
спасено животно стоят 
състрадателни хора, отво-
рили сърцата  и посветили 
от  времето и силите си, за 
да му дадат шанс да живее, 
защото всеки живот е без-
ценен.

Евелина 
Иванова
Специалист „Общи 
банкови операции”, клон 
Перник
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На елегантния коктейл при-
състваха: Изпълнителният ди-
ректор и член на УС на Fibank 
- г-жа Севдалина Василева, 
Главният финансов директор 
и член на УС на банката - г-н 
Живко Тодоров, г-жа Надя Ко-
шинска - член на УС на Fibank, 
г-н Кирил Игнатов – директор 
на дирекция „Клонова мре-
жа”.

Към момента Fibank има 11 
офиса във Варна, като осигуря-

ва работа на 100 служители и 
обслужва над 80 000 клиенти – 
физически лица и фирми. Слу-
жителите на банката извършват 
над 65 хиляди операции месеч-
но във Варна и областта. 

По случай бляскавия юбилей 
на най-голямата българска бан-
ка красива заря огря небето 
над клона на бул. „Генерал Ко-
лев” 113. Водещ на събитието 
бе Андрей Арнаудов, а за еле-
гантната атмосфера доприне-
соха музикалните изпълнения 
на трио „Хипнотик”. 
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- Спечелихте незабравимо 
изживяване в Disneyland® 
Paris за цялото семейство. Ус-
ловието за участие в нашата 
промоционална кампания бе 
да издадете детска или тийн 
дебитна карта  Mastercard® 
на Вашето дете. За първи път 
ли издавате карта на Вашето 
дете и какво е мнението Ви за 
продукта?

- За първи път издаваме кар-
та за разплащане на дъщеря 
ми, тя е на 8 години, и досега 
е ползвала моя дебитна кар-
та. Продуктът е изключително 
лесен за употреба и много се 
харесва от децата.

- Какви са според Вас пре-
димствата на картата за де-
ца/тийнейджъри пред това да 
използват пари в брой?

- Предимствата на този про-
дукт пред парите в брой са 
сигурността и свободата. Си-
гурност ти дава информацията 
колко пари и къде са похарчени.  
Нотификациите са на ежеднев-
на база и балансът по сметка-
та може да се контролира във 
всеки един момент. Детето има 
свобода, защото не е необхо-
димо да носи портмоне или 
чанта, достатъчно е да сложи 
гривната с микро карта, която 
поддържа безконтактни пла-
щания. Именно заради опция-
та микро карта с безконтактни 
плащания избрахме точно този 
продукт.  

- Разкажете ни повече за 
посещението Ви в Disneyland 
Park и Walt Disney Studios 
Park. Какво Ви впечатли най-
много? Кои бяха най-запом-
нящите се мигове?

- Със сигурност най- запом-
нящият се миг беше, когато 
влязохме за първи път. Дъ-
щеря ни беше възхитена и не 
знаеше от къде да започне. И 
в двата парка атракциите са 
незабравими и впечатляващи, 
и има за всички възрасти. От 
такива, които изпитват твоята 
смелост, до наистина вълшебни 
и приказни атракции, които те 
връщат назад в детството. Мо-
же би най-вълшебната част бе-
ше във Fantasyland в Disneyland 
park. Очакванията ми бяха, че 
за моята дъщеря ще бъде вече 
бебешко и е голяма, но тя беше 

изключително впечатлена. Ня-
кои от атракциите ги минахме 
повече от 5 пъти. Най-незабра-
вимият момент беше срещата 
с принцесата в Павилиона на 
принцесите. Преди това се бя-
хме подготвили и бяхме купи-
ли рокля, и корона на Бел от 
филма Красавицата и звяра от 
магазините на Дисниленд.

- Колко често използвате 
Вашата банкова карта? Кол-
ко често я използва Вашето 
дете?

- Моята карта се използва 
непрекъснато, винаги и нався-
къде. Почти избягвам да нося 
пари в брой. Детската карта 
се използва при всяка въз-
можност и според желанията 

на дъщеря ми. Картата ни дава 
възможност да възпитаваме в 
нея чувство за отговорност към 
парите и финансова дисципли-
на. Тя знае какъв е балансът 
по картата и се опитваме да 
я приучим към спестовност и 
внимателно да подбира за как-
во използва средствата.

- Кои от продуктите и услу-
гите на Fibank бихте препоръ-
чали на нашите читатели?

- Бих препоръчала платфор-
мата за електронно банкиране 
и частично управление на ус-
лугите, и изцяло на финансите. 
Системата е една от най-си-
гурните, не познавам друга 
по-сигурна система. Основно-
то предимство е, че в реално 
време може да се прехвърлят 
средства по отделните сметки, 
да се захранват разплащател-
ни сметки с карти, да се правят 
промени по услугите, изцяло 
дистанционно без посещение 
на банков офис и в същото 
време с висока сигурност.

- Защо избрахте Fibank за 
Вашата банка?

- Много дълго време бях ло-
ялен клиент на друга банка, но 
за съжаление те не можеха да 
дадат иновативност и дигитално 
управление на услугите. Проу-
чих много банки на пазара, но 
само Fibank отговори с гъвка-
вост, бързина в комуникацията 
и решаване на проблеми. Прех-
върлих всичките си услуги към 
Вас и резултатите са спестено 
време, свободата да оперирам 
сигурно и по всяко време със 
средствата, и услугите. 

n Нашите
 клиеНти n

Станислава Николова е победителят 
в играта на Fibank и Mastercard, кой-
то спечели незабравимо изживяване в 

Disneyland® Paris със семейството є. 
Срещаме се с нея, за да ни разкаже 

повече. 

Незабравимо 
изживяване в  
Disneyland® Paris с  
Mastercard® и Fibank
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Южните части на Бавария 
са приютили някои от най-
красивите и посещавани ту-
ристически обекти в Герма-
ния, а и в цяла Европа – поре-
дицата от замъци, построени 
от краля на тази област в 
продължение на над 20 годи-
ни – Лудвиг II. Противоречива 
и ексцентрична личност, Луд-
виг II остава в историята ка-
то покровител на изкуството 
(той е патрон на Рихард Ваг-
нер) и непоправим романтик, 
живеещ в паралелен идеали-
зиран свят. Баварският крал 
построява няколко замъка, 
най-известните от които са 
Херенхимзее, Линдерхоф и 
Нойшванщайн.

Лудвиг наследява бавар-
ския трон едва на 18 години 
от своя баща Максимилиан II, 
който го подготвя за престола 
със строго възпитание и мно-
жество ограничения. Близък 
приятел на бъдещия крал, 
обичащ поезията и музика-
та, е композиторът Рихард 
Вагнер. Именно той изиграва 
съдбовна роля в живота на 
Лудвиг II, защото произве-
денията му в голяма степен 
вдъхновяват краля да изгради 
прочутата си серия от замъ-
ци. Това са около 20 архите-
ктурни шедьовъра, някои от 
които не са довършени. Сви-
детелство за значението им 
е и фактът, че само година 
след смъртта на Лудвиг II за-
мъците вече са туристическа 
атракция.

Замъкът Херенхимзее е 
разположен на красивото 
езеро Химзее, основателно 
наричано от германците „Ба-
варското море”. До него се 
достига с 15-минутно пътува-
не с кораб от брега на езе-
рото и малка разходка през 
горите около замъка. Глед-
ката, която се открива след 
това, е впечатляваща – един 
Версай от 19 век, напомнящ 

за времената на абсолютизма 
и Луи XIV. Дворецът е пищен, 
в стил бароко и рококо, а в 
градините преобладават фон-
тани и алегорични фигури от 
епохата на романтизма. Оби-
колката на замъка трае око-
ло 30 минути, в които човек 
може да усети частица от 
могъществото, което вдъхва 
сградата. Дори и посещени-
ето само на дългата над 100 
метра Огледална зала, укра-
сена с няколко хиляди свещи 

и стотина огромни огледала, 
отразяващи светлината от 
градините, е изживяване, 
което си заслужава.  

„Кралската вила” или дво-
рецът Линдерхоф е единстве-
ният изцяло завършен замък 
на Лудвиг II. Линдерхоф и 
околният парк са един от 
стилистично най-сложни-
те ансамбли на 19 век. Тук, 
освен самия замък, интерес 
представляват Мавърският 
павилион, изкуствено изгра-

дената Пещера на Венера, в 
която кралят е имал възмож-
ност да се вози на лодка сред 
компания от лебеди и Музи-
калният павилион, в който се 
е наслаждавал на музиката на 
Вагнер.

Безспорно най-голямата 
атракция в Бавария е ро-
мантичната мечта на Лудвиг 
– замъкът Нойшванщайн, на 
строителството на който кра-
лят отдава половината от жи-
вота си. Неслучайно на почти 
всяка картичка или снимка от 
Баварските алпи присъства 
една гледка от моста Мари-
енбрюке, разкриваща Нойш-
ванщайн в цялата му прелест. 
Този средновековен рицарски 
замък впечатлява с богатия 
си интериор – Тронната зала 
с мотиви от Библията, Крал-
ската спалня, Певческата за-
ла, всеки един детайл, гово-
рещ за кралското надмощие. 
Нойшванщайн, или в превод 
Нова лебедова скала, е пос-
лужил за вдъхновение на „Ле-
бедово езеро” на Чайковски и 
се счита, че е първообраз на 
замъка на принца от приказ-
ката за Пепеляшка.

Най-подходящите про-
дукти и услуги на Fibank за 
спокойно и сигурно пътува-
не в Германия можете да от-
криете на нашия сайт www.
fibank.bg, а други интересни 
идеи за почивки и екскурзии 
– в блога на банката: www.
blog.fibank.bg.  

n Пътуване с
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В историята на компютрите 
са използвани различни видо-
ве външна енергонезависима 
памет (т.е. записаната инфор-
мация не се изтрива, когато из-
ключим електрозахранването). 
В първия БГ компютър „Витоша” 
напр. данните са записвани на 
перфорирана лента, чиито дуп-
ки и разположението им имат 
значение. След това обаче ид-
ва нещо по-усъвършенствано. 
Представяме ви УПДМЛ! 

У-пъ-дъ… какво?! Устройство 
за подготовка на данни върху 
магнитна лента (МЛ) – това 
означава съкращението. Ко-
гато се появява следващото 
поколение енергонезависими 
компютърни инфоносители – 
МЛ – потрябват и удобни ма-
шини за записване на данните  
върху тях. 

Поначало МЛ е по-усъвър-
шенстван носител от дотога-
вашните перфокарти – данните 
се записват с много по-висока 
плътност, т.е. пести се място за 
съхранение (при все повече 
натрупващите се данни - напр. 
в изчислителните центрове 
(ИЦ) - купищата перфокарти 
застрашително растат!); ос-
вен това картите се използват 
само еднократно, а МЛ е пре-
записваем носител; записът и 
четенето от/на нея са по-бързи, 
защото перфокартовото четя-
що-пишещо устройство рабо-
ти доста по-бавно... Също така 
записът на МЛ е електронен и е 
много по-надежден от перфо-
картовия, защото записващото 
върху лентата устройство из-
вършва проверка на току-що 
запаметените върху нея даннии 
при нужда ги коригира.

За да се работи ефикасно 
с МЛ обаче, е нужен удобен 
хардуер. В началото на 1970-
те г. с това се заема Заводът 
за запаметяващи устройства 
в Пловдив, който през следва-
щите години произвежда серия 
устройства за подготовка на 
данни върху МЛ – ЕС 9002, ЕС 
9004, ЕС 9007. Те представля-

ват на пръв поглед нещо като 
компютър All-in-one, но на мяс-
тото на монитора стоят двете 
ролки с лентата. 

Ето и как работят тези ус-
тройства. Операторът стои 
пред клавиатурата и набира 
на нея буквено-числови данни, 
които се кодират и записват в 
т.н. буферна памет – нещо като 
склад, където се натрупва оп-
ределена партида информация 
във вид на блок. Буферната па-
мет на ЕС 9002 напр. събира 
информация като за ~2 пер-
фокарти, а на ЕС 9004 е 160 
байта. Когато тя се запълни, 
съдържанието ѝ се записва на 
МЛ. След записа идва време 
за проверка дали данните са 
записани правилно – прочита 
се съдържанието от лентата и 
се сравнява с това в буферната 
памет. При ЕС 9002 напр. това 
отнема ~150 милисек. и затова 
операторът не усеща забавя-
не – той просто продължава да 
въвежда данни с клавиатурата. 
Самата лента се движи със ско-
рост напр. 39,6 см/сек (в ЕС 
9004).

Има и режим „търсене” – 

чрез клавиатурата се указва 
критерий за търсене и УПД-
МЛ-то сравнява информаци-
ята на всеки записан върху 
лентата блок с този критерий 
(скоростта на търсене е около 
1000 блока/мин).

Сред екстрите на УПДМЛ 
са разпечатване на данни на 
принтер, презапис от едно ус-
тройство на друго и въвеждане 
на данни от четец за перфокар-
ти (за да се осигури обратна 
съвместимост с по-стария но-
сител). 

А данните, записвани чрез 
УПДМЛ, са предимно статис-
тически. Всеки цех и завод на 
дадено предприятие, всяко сче-
товодство, община, болница… 
въобще всяка организация, 
която поддържа някакъв отчет 
за дейността си, е задължена 
да го предава на окръжен ИЦ, 
където отчетът се обработва 
за нуждите на националната 
статистика. Местната инфор-
мация се съпоставя с получе-
на от другаде и на тази база се 
правят по-големи изчисления, 
изводи, разбират се тенденции 
и т.н. – напр. колко бебета са 

се родили в еди-кой си град та-
зи година, колко продукция от 
даден вид е била произведена 
в еди-кой си завод, колко слу-
жители са ползвали болничен 
за даден месец и на базата на 
какво заплащане колко им е 
било обезщетението и т.н. И 
понеже през 70-те г. компю-
трите са огромни, супер скъ-
пи и не е възможно да ги има 
навсякъде (напр. в най-малкия 
цех на най-затънтеното село), 
се въвеждат УПДМЛ-та, на ко-
ито статистическите данни се 
записват, лентата се отнася 
в окръжния ИЦ и там вече се 
обработва на големия „едно-
стаен” компютър с програма. 
Само тогава записаното има 
смисъл, защото програмата 
може да сортира данните по 
различни признаци, да я су-
мира, да я съпостави с друга 
и т.н. – иначе лентата е трудно 
използваема. А тя поначало е 
нещо като много голяма флаш-
ка или DVD. Плътността на за-
пис върху МЛ е 32 бита/мм.

На МЛ може да се въвежда и 
код на компютърни програми. 
След това лентата се зарежда 
в ленточетящото устройство на 
големия компютър, а интерпре-
татор „превежда” програмния 
код от лентата на понятен за 
машината език, за да разбере 
тя какво да прави, когато от 
програмата ѝ се подаде ко-
манда. ЕС 9004 (1981 г.) има 
2 специални режима – въвеж-
дане (т.е. запис) и проверка на 
програма. Но като цяло УПД-
МЛ по-малко са ползвани за 
това.

Първото българско УПДМЛ 
е ЕС 9002, разработено през 
1972 – 1974 г. в Централния 
институт по изчислителна 
техника от колектива на инж. 
Тихомир Топалов. То е с най-
малко тегло и размери сред 
множество вносни устройства 
и с най-ниска цена сред тях. 
Още щом се появява като про-
тотип, ЕС 9002 веднага печели 
няколко награди и привлича 
задгранични търговски заяв-
ки за закупуване. Българските 
УПДМЛ са широко изнасяни.

n Любопитно n
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Мегабайти върху 
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Активите на Fibank нара-
стват за последните 12 ме-
сеца с 10.4% и към края на 
март надхвърлят 9,3 млрд. 
лв. За първото тримесечие 
ръстът им е със 78 млн. лв. 
Основен принос за ръста, 
според данните на централ-
ната банка, имат кредитите 
и авансите. 

Лихвените проценти по 
новоотпуснатите кредити 
се запазват стабилни през 
последните години, като 
тези по жилищните креди-
ти отбелязват исторически 
ниски нива. Очакванията 
се промяната на лихвената 
политика от страна на ЕЦБ 
да се отрази и на лихвени-
те нива в страната. Засега 
обаче Централната банка на 
еврозоната остава пасивна 
по отношение на промени 
в своите политики, а прог-
нозите са, че такива могат 
да се наблюдават в края 
на годината или дори през 
следващата.

Кредитирането към дома-
кинствата продължава да бъ-
де високо, като за първото 
тримесечие на 2019 г. ръс-
тът на потребителските кре-
дити е 212 млн. лв., а този 
на жилищните 357 млн. лв. 
Въпреки че стойностите са 

относително високи спрямо 
тези, които бяхме свикнали 
да виждаме през последните 
години, те все още остават 
под пиковите нива от 803 
млн. лв. ръст на жилищните 
кредити и 778 млн. лв. при 
потребителските кредити, 
регистрирани през второто 
тримесечие на 2008 г. 

И през първото триме-
сечие на 2019 г. Fibank 
продължава да бъде една 
от най-предпочитаните от 
населението банки за из-
ползване на потребителски 
кредити, като се нарежда в 
топ 3 по ръст на своя порт-
фейл. На годишна база по-
требителските кредити на 
банката се увеличават със 
7.4%. При жилищните кре-
дити Fibank отбелязва ръст 
над средния за пазара. За 
последните 12 месеца бан-
ката е отпуснала жилищни 
кредити в размер на 141,6 

млн. лв., което води до ръст 
от 22,8%. За същия период 
средният за банковата сис-
тема ръст е 13.4%. 

При корпоративните кре-
дити ръстът е по-малък. За 
първите три месеца на го-
дината те са се увеличили с 
505 млн. лв., а на годишна 
база ръстът е от 1 772 млн. 
лв. Fibank регистрира най-
висок ръст за последните 12 
месеца сред банките в стра-
ната, като увеличава своя 
портфейл с бизнес кредити 
с 433 млн. лв.

Общите приходи от банко-
ви операции за първо три-
месечие на 2019 г. възлизат 
на 88 879 хил. лв. Нетният 
лихвен доход е в размер на 
59 318 хил. лв., а нетният 
доход от такси и комисиони 
е 22 763 хил. лв. Темповете 
на ръст се запазват стабил-
ни през първото тримесе-
чие, като се отчита ръст на 

приходите от лихви с 4,9% 
на годишна база и приходи-
те от такси и комисиони от 
10,8% спрямо март 2018 г.

В края на март собстве-
ният капитал в баланса на 
банковата система е 14.2 
млрд. лв., с 303 млн. лв. 
(2.2%) повече, отколкото 
в края на декември 2018 
г., като прирастът се дължи 
основно на печалбата. Към 
31 март 2019 г. нивата на 
показателите за възвръща-
емост на активите (ROA) и за 
възвръщаемост на капитала 
(ROE) са съответно 1.14% и 
8.73%. В края на март 2019 
г. брутният размер на необ-
служваните кредити и аван-
си възлиза на 6 711 млн. лв. 
(при 6 795 млн. лв. в края на 
декември 2018 г.), а делът 
им в общата сума на брутни-
те кредити и аванси е 7.4% 
(при 7.6% към 31 декември 
2018 г.).

2019 г. започва с добри 
резултати за банките
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В периода от 7 май до 14 юни 
2019 г. издайте кредитна карта 
Mastercard® от Fibank и може-
те да спечелите страхотни кино 
награди:

Специална награда: nn

Общо 30 бр. покани за двама за 
премиерна прожекция, осигурена 
от Fibank, на филма „Мъже в чер-
но: Глобална заплаха” в кино Арена 
Младост, София.

Седмична награда:nn

Всяка седмица по 5 бр. оригинални 
калъфи за карти MIB (Men In Black) 
от лимитирана серия.

Дневни награди:nn

Всеки ден – по 2 билета за филма 
„Мъже в черно: Глобална заплаха”

В промоцията участват кре-
дитни карти Mastercard Standard, 
Mastercard Gold и Mastercard 
Platinum.

Можете да кандидат-
ствате за кредитна 
карта от Fibank онлайн 
– само с няколко лесни 
стъпки през нашия сайт: 
www.fibank.bg; в удобен за 
Вас клон/офис на Fibank или 
на тел.: *2265 (*bank).

Пълните условия на про-
моцията ще откриете на: 

www.fibank.bg

Заявете кредитна карта 
Mastercard от Fibank  

и се възползвайте от  
промоционалните  

условия:
l без лихва за първите 4 

отчетни периода;
l без такса поддръжка за 

първите 12 месеца. 

Промоционална кампания с кредитни 
карти Mastercard® от Fibank

Пазарувай с Mastercard® от Fibank и

Спечели безценно 
преживяване  
в Швеция

n Промоции n

Пазарувайте в ИКЕА до 
22 юли 2019 г. за над 60 
лв., платете безконтактно с 
Mastercard® от Fibank и мо-
жете да спечелите чудесни 
награди:
• 3 големи награди - Уикенд 

за четиричленно семейство 
в Стокхолм, посещение в два 
музея и вечеря в ресторант;

• 60 ваучера за пазаруване на 
стойност 50 лева в магазини 
ИКЕА, гр. София и ИКЕА Цен-
трове за поръчки в гр. Плов-
див, гр. Варна и гр. Бургас.

За да участвате в томболата 
за теглене на наградите, е необ-
ходимо да регистрирате касо-
вата бележка от покупката на: 
www.swedentrip.bg

Пълните условия  
на промоцията можете да 

откриете на:

 www.swedentrip.bg

Всяка регистрирана  
бележка увеличава шанса Ви  

да спечелите награда.




